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逾六成青年不滿區會區員表現
九成人認同區員須宣誓 倡設機制監察表現

香港菁英會及香港青年

聯會昨日公布一項「青年

團體眼中的區議會」問卷

調查，結果顯示超過六成

受訪者表示不滿意區議會

和區議員的表現，約九成

受訪者同意區議員應宣誓

遵守基本法，並認為需要

改革區議會以滿足市民期

待。菁英會主席曾鳳珠表

示，《區議會條例》表明

區議會參選人須簽署聲明

擁護基本法及效忠特區，

希望區議員勿忽視作為公

職人員必須承擔的憲制責

任。

●香港文匯報記者王韵琪

香港文匯報訊（記者 鄭治
祖）全國政協副主席的梁振英昨
日在facebook撰文指出，前年的
區議會選舉和選舉後的區議會的
實際作用發生根本性變異，這種
變異僭越了基本法對「區域組
織」職能的規定，因此區議員大
比例成為行政長官選舉委員會的
成員並不合理。
梁振英指，回歸前，香港有兩

個「區域組織」，一是區議會，
二是市政局。基本法起草期間，
已經有呼聲要取消市政局，將所
謂的三層架構，簡化為兩層架
構。因此基本法就有關的規定，
並沒有點明「區議會」和「市政
局」，而只是統稱為「區域組
織」。
他引述基本法第九十七條有關

「區域組織」的規定指，「香港
特別行政區可設立非政權性的區
域組織，接受香港特別行政區政
府就有關地區管理和其他事務的
諮詢，或負責提供文化、康樂、
環境衞生等服務」，前面一句
「接受香港特別行政區政府就有
關地區管理和其他事務的諮詢」
指明區議會職能的本質是「接受
諮詢」。

區會實際作用發生根本性變異
他表示，1999年特區政府解

散了「提供文化、康樂、環境
衞生等服務」的市政局，剩下
「接受諮詢」的區議會，「前
年的區議會選舉和選舉後的區
議會的實際作用發生根本性變
異。」
梁振英認為，區議會選舉的

候選人在地區放大逃犯修訂條
例引起的矛盾，將區議會競選
政綱從地區性民生問題轉移到

全港性政治問題，區議會會議也就變異
成為當時立法會全港性政治鬥爭在地區
的延伸，對地區民生事務反而不聞不
問。這種變異僭越了基本法對「區域組
織」職能的規定，「我們目前還看不到
『改邪歸正』的苗頭或出路。」因此他
強調，在這情況下，區議員大比例成為
行政長官選舉委員會的成員，並不合
理。
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面對逆境，黃絲嘅阿Q精神真係好值
得大家「學習」。話說好多黃絲近日移
民英國後都變咗失業流民，人生路不熟
嘅情況下自然經濟同心理壓力都大增。
網名「半桶水C9」嘅黃絲近日就拍片大
呻移居英國後嘅辛酸史，仲喊住「鼓
勵」其他準備移民嘅朋友，叫大家相信
自己一定捱得過呢啲辛酸日子喎。不
過，呢啲說話由差啲喊到個妝都溶埋嘅

佢講出嚟，似乎冇咩說服力喎。
英國政府早前推出所謂BNO「5+1」入
籍政策，唔少追求「民主自由」嘅黃絲幾
乎冇點考慮就紛紛衝去英國，結果到埗後
當然喊到收唔到聲。「半桶水C9」近日就
喺YouTube上載影片，大呻自己好掛住香
港呢個屋企，仲反問點解自己喺香港嘅生
活咁安穩都要走咗去英國，特別係疫情下
嘅英國除咗超市外，好多舖頭都唔開門，

搞到佢冇得靠買嘢嚟減壓。真係聽到都戥
佢覺得辛苦呀！
「半桶水C9」仲話，嚟咗英國 3個
月，佢老公試過一星期內見咗10份工但
都冇人請，所以唔止失望同灰心，仲要
慳得一蚊得一蚊。佢又話，雖然唔少仲
喺香港嘅朋友都話英國好安全，又可以
呼吸自由嘅空氣，但由於佢始終唔係喺
英國長大，所以真係適應得好辛苦。
不過，「半桶水C9」都唔係不斷放負，
反而以身作則教大家要積極面對，例如可
以用花同香薰改變屋企嘅氣場，以便引發更

多正能量，佢又叫準備移民嘅朋友要有心
理準備，仲喊住叫大家千祈唔好放棄𠻹。
呢啲經歷聽落真係好可憐，但網民似乎都
不為所動，「Frankie Szeto」睇完反而仲火
滾：「又要懶（慳）得一蚊得一蚊，又要想
retail therapy（購物療法）……掛咩住屋
企？英國咪係屋企！」「Bianca Kesh」就
話：「（事主）負到一個點……佢真係要諗
吓點解自己喺呢度……條路自己揀，冇諗清
楚㗎咩，郁d（啲）嗌home sick」「Ben
Tams」更加完全唔同情：「佢係咪演藝學
院畢業？」 ●香港文匯報記者 雨航

移英黃絲勉捱辛酸 網民唔同情：演藝畢業？

香港菁英會及香港青年聯
會於去年12月31日至今

年1月14日期間，以網上問卷
形式進行了「青年團體眼中的
區議會」問卷調查，成功收到
2,045份有效問卷，以深入了
解香港經歷了社會運動和疫情
重創後，市民對第六屆區議會
表現的評價及期望。
調查結果顯示，區議會過去

一年的表現未能得到市民認
同，超過六成受訪者表示不滿意區議會和區
議員的表現以及他們在社區發展的工作，更
有84.8%的受訪者認為區議會未能發揮作用
及完成應承擔的工作，主要原因有區議會過
度政治化、社區信息傳播及溝通機制失效、
議員能力和經驗問題等。91.1%的受訪者期
望區議員今後能夠「親身接觸居民及聽取居
民意見和問題，作出積極回饋」，而期望區
議員「與政府保持有效溝通」亦佔77%。
調查亦顯示，89.7%的受訪者同意區議員

應宣誓遵守基本法，而91.3%的受訪者認同
需要改革區議會以滿足市民期待，其中
80.2%的人提議應「設立監察區議員表現的
制度」。不少受訪者建議設立機制要求議員

每季或半年提交公開工作報告，報告其履行
參政時政綱事宜的態度、投訴機制、由選舉
制改為委任制等，反映出市民對現時攬炒派
議員和攬炒派把持下的區議會的不滿。
問卷調查顧問李浩然表示，青少年在社
區發展相關事項近年成為一個重要焦點，
尤其今屆區議會選舉不少政治素人及年輕
一代成功當選，雖然區議會有明顯年輕化
的現象，但71.1%的受訪者不滿過去一年區
議會在關注及支持社區青年人發展的工
作，77.1%的受訪者希望區議會能夠整合社
會資源，為青年製造更多就業崗位，而且
在職業發展及青年就業諮詢方面加強力
度，有效幫助青年人的社區發展。

非常不滿意(43.3%)

不滿意(18.9%)

一般(20.2%)

沒有意見(3.6%)

非常滿意(6.5%)

滿意(7.5%)

整體而言，你是否滿意自己當區區議員
在過去一年的工作表現？

非常不滿意(50.7%)

不滿意(19.6%)

一般(16.6%)

沒有意見(2.3%)

非常滿意(6.2%)

滿意(4.6%)

過去一年，你滿意區議會整體表現嗎？

●香港菁英會及香港青年聯會昨日公布一項「青年團體眼中
的區議會」問卷調查。 香港文匯報記者 攝


